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Mötesprotokoll från Landsbygdsrådets arbets-
gruppsmöte 2021-02-24, 17.30 – 19.00.  
 
Mötet hölls via Skype. 
 

Deltagare: Karl Gemfeldt, Katarina Honoré, Dan Löfgren, Lars Nilsson, 

Jeanette Skoog, Kerstin Hallenborg, Yvonne Kievad, Ann Djerf Svens-

son, Bodil Fredriksson, Jonas Elnefur och Fredrik Lager  

 

Återbud: Sara Persson, Karna Palmquist och Inga Rosén  

1, Karl Gemfeldt, ordförande för landsbygdsrådet hälsar välkommen och 

förklarar mötet öppnat.   

2, Jonas Elnefur valdes som justerare.  

 

3,Under punkten fastställande av dagordningen fanns önskemål från Karl 

om att lägga till en punkt angående information om en skrivelse Huaröds 

byalag som inkommit till kommunen. Katarina ville lägga till en punkt 

om folkrörelsens arkiv. Jonas vill även ha med en punkt om blommor. 

Efter dessa tillägg fastställdes och godkändes dagordningen.  

 

4, Föregående protokoll gicks igenom och godkändes.  

5, Mötesplan och datum för 2021-års möten. Fredrik fick i uppdrag på 

förra mötet att ta fram ett förslag på datum som skulle stämmas av med 

Karl och Katarina. Datum som beslöts: 24/2, 5/5, 16/6, 8/9, 3/11 och 

15/12. 

Kallelser till de respektive mötena är utskickade via Outlook.  

På grund av rådande pandemi ser det ut som de två första mötena kom-

mer ske via Skype. Har vi tur kan kanske vårt möte i juni ske fysiskt. 

 

6, Genomgång av RF-SISUS landsbygdsprogram. Vi fick en försmak 

från Jeanette på arbetet. Jeanette informerade om RF-SISU:s har tagit 

fram ett landsbygdsprogram ”Strategi 2025” där idrott för fler hela livet 
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är ledstjärnan. 

Målet är att fler ska vilja och kunna idrotta i en förening under hela livet. 

Ett av fokusområden är på målgruppen våra äldre.  

Idrotten har en viktig roll för attraktiva livsmiljöer, så väl i städer som i 

landsbygder. Betydelsen kan dock vara än större i landsbygder. 

 

En extern lansering kommer att ske i mars/april. Jeanette återkommer 

med exakt datum.  

Jeanettes presentation biläggs i mötesprotokollet.  

 

Vi bestämde även att till ett kommande landsbygdsråd bjuda in represen-

tant från kultur & fritidsenheten för att diskutera hur de jobbar med 

landsbygdsfrågorna utifrån deras uppdrag.  

 

7, Leaderstrategin 2023-27. Kerstin Hallenborg informerade från arbetet 

med att ta fram en ny strategi som ska vara gällande för nästa programpe-

riod. Strategin utformas utifrån det lokala behovet. Vi har anmält att 

landsbygdsrådet skall bli tillfrågade för att få en möjlighet att komma 

med inspel på den nya strategin. 

 

8, För 2021 har landsbygdsrådet erhållit 200 000 kronor att fördela i 

landsbygdsfonden. Vi beslöt att föreningar har möjlighet att söka medel 

en gång på våren en gång på hösten.  

 

9, Bygga- och bogruppen i Huaröd har ställt en skrivelse till kommunen 

att kommunen ser över och tar fram byggnadsklara tomter i Huaröd. Idag 

äger inte kommunen någon mark i Huaröd, men det finns markägare som 

är villiga att avyttra mark som är lämplig för byggnation.  

Parallellt har Mark & exploateringsavdelningen ett uppdrag att titta på att 

se över var i kommunen det finns möjligheter till att köpa in mark.  

 

Det har därför beslutats att kommunen kommer att kontakta Bygga – och 

bogruppen för ett möte för att se på möjligheterna.  

 

Under denna punkt tog Katarina upp belysningsproblematiken och hur 

det ska hanteras i kommunen. Karl informerade att Jimmy Källström, en-

hetschef på Tekniska förvaltningen fått i uppdrag att ta fram en plan hur 

kommunen tänker arbeta med frågan. 

När den är klar ska vi be om en presentation.  

 

10, Huaröds byalag har ställt ett öppet brev till kommunstyrelsen i Kristi-

anstad kommun, som även publicerades i Kristianstadsbladet  

24 februari,2021. 
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”Tillsammans med bybor på olika håll i Kristianstads kommun upplever 

vi, boende i Huaröd, att landsbygden glöms bort eller nonchaleras av 

våra politiker när det handlar om den kommunala servicen, om kollektiv-

trafiken och om det medborgerlig inflytandet, om själva värdet av demo-

krati. Detta trots att mer än hälften av invånarna i kommunen bor på lan-

det.  

Under de senaste åren har vi sett hur kommunalt drivna verksamheter 

som skolor, bibliotek och bad har lagts ned eller beslut har fattats om 

nedläggning. I kommunens styrdokument talas det positivt om landsbyg-

den som en resurs. Vi är tacksamma över de välmenande orden, men vi 

saknar handlingen och de konkreta resultaten, i dessa våra viktiga fram-

tidsfrågor. Utan förverkligande av intentionerna blir orden inte mer än 

prat.  

Vår erfarenhet säger oss att vi i Huaröd måste agera beslutsamt och i 

samverkan med andra byar i kommunen för att politikerna ska ta lands-

bygdens framtidsfrågor på allvar. Därför beslöt vi, mötesdeltagare vid 

Huaröds byalags årsstämma (18 februari 2021), att bjuda in byalag och 

andra byföreningar för att tillsammans med oss möta representanter för 

kommunstyrelsen. Målet är en politik som tar landsbygdens folk på allvar 

och ser till att Kristianstads kommun blir landets bästa landsbygdskom-

mun”. 

 

Som ett direkt svar på detta meddelade Karl att han pratat med grupple-

darna Anders Tell, Pierre Månsson och Peter Johansson till att medverka 

på landsbygdsrådet den 16/6. Vi beslutade också att även bjuda in kon-

taktpersoner från kommunens övriga byalag och utvecklingsgrupper.   

11, Katarina informerade om folkrörelsens arkiv som är beläget vid bar-

backa nu söker efter mer representanter till föreningen. I annat fall kan 

föreningen tvingas att flytta. Hos föreningen finns en samlad historisk-

dokumentation från föreningar som varit verksamma i Kristianstad.  

Vill man veta mer om folkrörelsen arkiv finns info här. https://www.arki-

vensdag.nu/folkrorelsearkivet-i-kristianstad/  

12, Förr om åren kunde byalagen i Kristianstad åka till växthusdepån För 

att hämta ut blommor till utsmyckning i byn. Det är numera inte möjligt 

sedan de bytt personal som inte tillåter detta. Jonas ställde frågan om vi 

inte kunde fråga Tekniska förvaltningen om varför det blivit så och om 

de inte skulle kunna tänka sig att erbjuda den servicen igen. Fredrik fick i 

uppdrag att kolla med Tekniska förvaltningen.  

13, Nästa möte håller vi den 5 maj.   

 

14, Karl Gemfeldt avslutade mötet.  
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